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Övriga närvarande Anders Lindh (M) (ordförande)
Gunnel Forssén (SPF Svärdsjö)
Kerstin Rockner (PRO Svärdsjö)
Britt Marie Ekman (PRO Sågmyra-Bjursås)
Ann Chrona (SKPF)
Anders Wennberg (SKPF)
Pia Persson (SKPF)
Anna-Greta Nitér (PRO Korsnäs-Vika)
Marie Jansson (PRO Grycksbo)
Christer Åberg (PRO Grycksbo)
Karin Jacobson (PRO Falun)
Robert Karlsson (PRO Falun)
Anna Maria Wahlberg (SPF Falun)
Gunilla Barkar (SPF Falun)
Anders Sätterberg (SPF Falun)
Urban Björn (SPF Falun)
Elisabet Ottervald (SPF Falun)
Margareta Dunkars (SPF Falun)
Staffan Mild (SPF Falun)
Barbro Ödlund (omvårdnadsnämnden)
Camilla Andersson Sparring (omvårdnadsnämnden)
Jonas Hampus (sektionschef)
Ellen Gräfnings (stadsjurist) §2
Niklas Wolff (projektledare) §3
Tomas Jons (fritidschef) §5
Teija Joona (chef sektor service) §4
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§ 1 Val av justerare

Beslut
Robert Karlsson väljs som justerare. 
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§ 2 Revidering av de allmänna lokala 
ordningsföreskrifterna vad gäller uthyrning av 
enpersonsfordon på offentlig plats

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Ellen Gräfnings, stadsjurist, informerar om revidering av de lokala 
ordningsföreskrifterna med anledning av att det finns aktörer som vill etablera 
uthyrning av elsparkcyklar. Beslutet om revideringen av 
ordningsföreskrifterna tas av kommunfullmäktige den 7 april 2022. 

För att uppnå god framkomlighet och säkerhet för alla trafikgrupper och med 
hänsyn till estetiska aspekter föreslås en ändring i de allmänna lokala 
ordningsföreskrifterna. Ändringen innebär att det alltid krävs tillstånd från 
polismyndigheten för att bedriva uthyrning av elsparkcyklar på offentlig plats 
och att en avgift införs för markanvändningen kopplat till detta. Kommunen ges 
en övergripande kontroll över vilka aktörer som kan etablera sig och en 
möjlighet att begränsa upplåtelserna till maximalt 350 elsparkcyklar. Ändringen 
innebär också att en aktör av elsparkcyklar inte kan etablera sig i kommunen 
utan att först ha en dialog med kommunen och polismyndigheten.

Elsparkcyklar får stå i vanliga cykelställ. Om ett företag vill ha en s.k. hotspot på 
offentlig plats så måste företaget ansöka om tillstånd. Det fortsätter att kostar 
pengar om man inte ställer tillbaka cykeln på hotspoten så det blir ett sätt 
att styra var cyklarna ställs. 

Det kan bli ett problem att cyklar står lite överallt. Målet är att kommunen inte 
ska störas av elsparkcyklarna. Man kan dock inte förbjuda 
elsparkcyklar. Sparkcyklar ska på gångfartsstråk inte kunna köras snabbare än 
man går. 
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§ 3 Hörslingor i kommunens lokaler

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Niklas Wolff, projektledare, informerar om arbetet med hörslingor i kommunens 
lokaler. 600 tkr har anslagits för arbetet under 2022 och det finns ett 90-
tal lokaler med hörslingor. Aulor och möteslokaler har prioriterats när det gäller 
hörbarhet. Kontaktcenter bör utrustas med en hörslinga som Falu kommuns 
verksamheter ska kunna låna. Ambitionen är att det ska gå att ha möten även 
utanför Falu tätort med bra hörbarhet.

I offentliga lokaler som tar mer än 50 personer måste det finnas hörslinga. 
Ambitionen i Falu kommun är högre än vad lagen kräver. För att säkerställa att 
hörslingor kan användas behöver kommunen utbilda personal. Målet är att det 
inom varje förvaltning ska finnas någon som kan hörslingor. 

Barbro Ödlund informerar om att hörselombud ska utses på varje vård- och 
omsorgsboende. De ska hjälpa de boende och även vara tekniskt kunniga.

Camilla Andersson Sparring konstaterar att frågan om hörselslingor har 
legat länge. Nu är arbetet äntligen på gång men det tar tid att kontrollera allt. 
Från omvårdnadsnämnden har man tryckt på och det finns personer som arbetar 
för att frågan nu ska lösas. Det har varit missöden men vi har kommit långt ändå 
konstaterar Camilla.

Synpunkter framförs från pensionärsorganisationerna både om ambitionsnivå 
och att det behövs utbildning och fokus på frågorna.
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Niklas påpekar att hörbarhet ska ingå som en naturlig del i arbetet med 
tillgänglighet i samband med årliga kontroller t.ex. skyddsronder. Även 
tillgänglighetsfrågorna kommer att lyftas i kommunens verksamhet framöver. 

Jonas Hampus informerar om att även hjälpmedelsombuden ska ha den här 
kompetensen. 

Ordföranden konstaterar att arbetet med hörslingor är högprioriterat.

Se även powerpointpresentation.
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§ 4 Lokalfrågor i Falu kommun

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Teija Joona, chef för sektor service, informerar om hur kommunen arbetar med 
lokalförsörjning.  

Kommunen ska arbeta strategiskt för en långsiktig lokalplanering som görs 
tillsammans med verksamheterna. Fastighetsbeståndet ska renodlas och frågan 
om vad kommunen ska äga och inte äga är ständigt aktuell. Det ingår att förvalta 
och att värdesäkra fastigheter och att ansvara för hyresadministration. 
Kommunen äger 300 000 kvm själva och har ytterligare 100 000 kvm.

Investeringsbehovet är väldigt stort de närmaste åren. Skolan och omvårdnad har 
stora behov och även stora underhållsbehov. Gamla stationshuset undersöks som 
en möjlig framtida kommunal lokal. Sektor service ska även avyttra en del 
fastigheter. Kopparstaden har renodlat sin verksamhet och kommunen likaså.  

SPF informerar om Wallmanssalen där man hyr in sig. I lokalen finns nu två 
hyresgäster, SPF och studentkåren. Kåren kommer att vara kvar och SPF och 
kåren ska titta på hur utnyttjandet av lokalen ska fungera praktiskt framöver. SPF 
har en bra relation med studentkåren nu. Dock har studenter och pensionärer 
olika uppfattning om hur de problem som finns ska lösas. SPF är mån om att det 
ska finnas ett fungerande kårliv och ett fungerande äldreliv. Inför kommande 
diskussioner är det bra att känna till att studenterna inte använder lokalerna så 
ofta i veckorna. Det finns andra föreningar som skulle kunna disponera lokalerna 
också. 

Synpunkter framförs om att gardiner är trasiga och kristallkronorna är smutsiga i 
Wallmanssalen och att städningen behöver åtgärdas. Teija tackar för 
informationen och säger att hon tar det med sig. 
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SKPRs uppfattning är att det är många som slåss om kommunens lokaler och att 
det är svårt att hitta billiga lokaler. Pensionärsorganisationerna vill hyra lokaler 
främst dagtid. Det är viktigt att frågan prioriteras och att det blir en lösning på 
lokalfrågan överlag. 

PRO tipsar om Pumpen i Hosjö som är en bra lokal som kan hyras till vettigt 
pris.  

Ordföranden konstaterar att Kulturhuset är möjligt att hyra fram till kl. 13 på 
dagarna. 

Se även powerpointpresentation.

9 (16)

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 4
79

05
45

8-
25

2e
-4

1f
1-

8c
ab

-7
72

55
02

d8
ca

4



 Sammanträdesprotokoll
Falu kommun  Sammanträdesdatum
Kommunala 
pensionärsrådet

2022-04-05

§ 5 Bowling i Falun

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Tomas Jons, fritidschef, informerar om bowlingmöjligheter i Falun. 

Läget nu är att de ideella föreningar som finns samarbetar och har gått ihop och 
har en tanke och ett upplägg. Idén är en bowlinghall på Ingarvet i Falu plasts 
nuvarande lokaler som går att bygga om. Huvudspåret är att det blir 
bowlingföreningarna som kommer att vara gäster hos fastighetsägaren. Initiativet 
och drivet kommer från bowlingklubbarna. Banorna ska kunna vara för idrottslig 
verksamhet men också kunna användas för allmänhetens utnyttjande. Kultur- 
och fritidsförvaltningen ska ge stöd till den idrottsliga verksamheten. En del av 
driften har stöd från Falu kommun och en större del handlar om finansiering från 
privata aktörer. Målet är att få till det ekonomiska stödet till föreningarna. 

För att kunna starta verksamheten kan detaljplanen eventuellt behöva ändras men 
detta är inte helt klart i dagsläget. Det kommer att ta minst ett halvår innan beslut 
kan tas om detta.

Tomas informerar om att kommunen stöttar föreningar på olika sätt. Ekonomiska 
bidrag till faktisk verksamhet är en del. Vidare ger man stöd till föreningar som 
äger eller hyr anläggningar. Falu kommun tillhandahåller även anläggningar. 
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§ 6 Godkännande av verksamhetsplan 2022

Beslut
Verksamhetsplanen för 2022 godkänns med ändringen att kommunala 
pensionärsrådet ska vara remissinstans i alla äldrefrågor.

Sammanfattning
Texten i verksamhetsplanen ändras när det gäller kommunala pensionärsrådet 
(KPR) som remissinstans så att det framgår att KPR är remissinstans i allt som 
rör äldrefrågor. 

I aktivitetslistan ska SPFs skidtävling strykas. Evenemanget sker inte inom 
ramen för KPRs verksamhet. 
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§ 7 Godkännande av verksamhetsberättelse 2021

Beslut
Verksamhetsberättelsen för 2021 godkänns. 
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§ 8 Aktuellt från ordföranden

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Anders Lindh, som har tagit över som ordförande i kommunala pensionärsrådet 
efter Mats Dahlberg, presenterar sig. Anders är tillgänglig för frågor antingen via 
mail anders.lindh@falun.se eller telefon 023-86323.  
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§ 9 Aktuellt från omvårdnadsförvaltningen

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Jonas Hampus informerar om arbetet med Tillsammans i Falun. Styrelsen, med 
representanter för alla tre pensionärsföreningarna, har tagit fram ordningsregler. 
Verksamheten syftar i första hand till att bryta isoleringen och nå ut över hela 
kommunen. 

Det fallförebyggande arbetet har permanentats. Det finns nu en 
seniorvägledare, Ulrika Hellmo. Hon ska jobba för att främja hälsa för äldre. 

De som faktiskt behöver hjälp, behöver mer hjälp än tidigare och där finns 
en utmaning. Utbildningssamordnare ska se över utbildningsbehovet. Staten har 
avsatt pengar som kommunen vill utnyttja effektivt. 

De som vill arbeta inom detta område blir färre och de som behöver hjälp blir 
fler och fler. Förvaltningen funderar på hur man kan hantera detta problem och 
göra yrket attraktivt. Det har gjorts en del åtgärder redan, bl.a. heltid till alla. Det 
har även gjorts satsningar på introduktionen vid anställning. Det skulle 
behövas 50-60 personer till i verksamheten men det är svårt att hitta personal. 

Några idéer som framförs vid mötet för att öka attraktiviteten är guldkant för de 
anställda och att lyfta gemenskapen mellan personal och boende.  

Ordföranden framhåller att ungdomars syn på gamla är olika. Invandrade 
upplever en helt annan status i att arbeta med äldre. Man behöver ge dessa 
personer en chans.
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§ 10 Aktuellt från pensionärsföreningarna

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Samtliga pensionärsorganisationer konstaterar att arbetet dragit igång men att det 
inte ägt rum så många aktiviteter sen senaste mötet. Men det finns en positiv 
känsla och det kommer att bli mer aktiviteter framöver. 
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§ 11 Övriga frågor

Beslut
Inga övriga frågor att ta upp.
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.

Robert KarlssonAnders Lindh
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